
Oświadczenie złożone 

przez senatora Adama Szejnfelda 

w dniu 20 grudnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Polskie media donoszą, że jeśli rząd nie zdecyduje się na nowelizację ustawy z dnia 20 maja 2016 r. 

o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych (tzw. ustawy 10H) blokującej rozwój lądowej energetyki 

wiatrowej, to do 2030 r. polska gospodarka straci z tytułu wyższych cen energii co najmniej 7 miliardów zł. 

W analizach i medialnych doniesieniach twierdzi się, że nowelizacja tzw. ustawy 10H jeszcze w grudniu tego 

roku pozwoliłaby ograniczyć dodatkowy koszt dla polskiej gospodarki o ok. 7 miliardów zł, a np. 

przesunięcie tej nowelizacji o kolejne 2 lata, do grudnia 2024 r., mogłoby wiązać się z dalszym wzrostem 

kosztów produkcji energii, aż o 13 miliardów zł w latach 2026–2030. Straty roczne mają wynikać z tego, że 

energia produkowana z paliw kopalnych, na których dziś opiera się polski miks energetyczny, jest droga, 

a wiatraki na lądzie produkują znacznie tańszy prąd niż elektrownie węglowe. Obecnie szacuje się, że jest on 

mniej więcej 4-krotnie tańszy. 

Szczególnie dlatego, że nowelizacja „ustawy odległościowej” jest jednym z warunków tzw. kamieni 

milowych, czyli wypłaty Polsce środków z Krajowego Planu Odbudowy, których potrzebują polskie 

państwo, polska gospodarka oraz polskie społeczeństwo, chciałbym zapytać: czy Pan Premier zgadza się 

z prezentowanymi medialnie wyliczeniami negatywnych skutków dla Polski braku nowelizacji tzw. ustawy 

10H oraz wpływem tego stanu rzeczy na nieotrzymanie przez Polskę środków z KPO? Chciałbym też 

wiedzieć, jaki jest harmonogram przyjęcia, jeśli takowy plan istnieje, oczekiwanych zmian w ramach 

nowelizacji ustawy z dnia 20 maja 2016 r. o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych. 
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